
                                                            
Hørup Centralskoles skolebestyrelse 
DAGSORDEN DATO 14/4-21 TID KL. 17.00–19.00 STED: TEAMS (LO EL. CHRISTINE 

INDKALDER) 
 

MØDE INDKALDT AF Christine Gronwald, formand 

MØDETYPE Ordinært møde 

ARRANGØR LO 

REFERENT JG 

DELTAGERE Christine, Kamilla, Camilla, Dorthe A., Dorthe C, Simon, PJ, AF, LO JG 

FRAVÆRENDE  

 

 BESTYRELSESARBEJDE CHRISTINE 

BESKRIVELSE 

Roller og forventningsafstemning: 
Hvad er skolebestyrelsens opgave, hvad er skolebestyrelsens og medlemmernes rolle og 
forventningsafstemning 
 
 
 
Årshjul: (selvstændigt punkt) – kan du hjælpe Lena? 
Skolebestyrelsen vil gerne være mere synlig – hvordan griber vi det an i det kommende skoleår (august), 
hvordan fordeler vi os på forældremøder mm – hvad vil vi gerne kommunikere til forældrene? (altså ud 
over trivselsgrupperne) 
Dialog med lærere, fx erfaringer under nedlukningen / genåbningen, forældrerepræsentanter, hvordan/ 
hvad? (dialogmøde) (skal vi vente med det, til vi har set virkningen af trivselsgrupperne i kommende 
skoleår?) 
 

DISKUSSION 

Roller og forventninger 
Det er skolebestyrelsens opgave at arbejde med og for en god skole for alle børn. 
Det er skolebestyrelsens opgave ud fra principperne at føre tilsyn med skolens virke. 
 
Det er en forudsætning for det gode samarbejde at der er en respektfuld tone. 
 
Hvad er forventningen til bestyrelsens medlemmer? 
Forældrene deltager fordi gerne vil tale alle børns sag. Det gør noget ved de nuværende medlemmerne, at 
fire medlemmer siden sommerferien er trådt ud af bestyrelsen.  
 
Det seneste halve års arbejde i skolebestyrelsen har båret præg af enkelt sager, men nu opleves det som 
at vi arbejder med andre opgaver, der tager et mere generelt afsæt ift. hele skolen. 
 
Det er vigtigt, når der hverves nye medlemmer til skolebestyrelsen, at skolebestyrelsens arbejde nuanceres 
og det ikke kun handler om at møde op en gang om måneden. 
Det er vigtigt, at skolebestyrelsen spænder bredt fra indskoling til overbygning. 
Det er vigtigt, at forældrenes forskellige styrker kommer i spil. 
Det er fortsat et ønske at komme på kursus for skolebestyrelser. 
 
Det er besluttet i skoleforvaltningen, at skolebestyrelseskurset fremadrettet udbydes to gange årligt. Da 
der også på andre skoler har været en oplevelse af frafald blandt medlemmerne. 
 
 
Årshjul: 
Oplæg til skolebestyrelsens årshjul gennemgået. 
Sendes ud sammen med referatet og redigeres på næste møde. 
 



BESLUTNING  

 

 
 SUPPLERINGSVALG LO 

BESKRIVELSE Status 

DISKUSSION 

Der er desværre ikke kommet henvendelser fra forældre, der ønsker at stille op. Der er udsendt til alle 
forældre til skolens elever. Herudover er der sendt til forældre til kommende elever fra Lysabild skole og 
kommende skolestartere.,  
 
Restriktionerne vanskeliggør at vi kan mødes fysisk. 
Hvis det ikke lykkedes at få nye forældre ind på denne side af sommerferien kan bestyrelsen arbejde videre 
uden at være fuldtallig og det kan forsøges med suppleringsvalg efter sommerferien igen. 
 
Opslag på forældrenes opslagstavle ift. referater, og dermed skabe mere synlighed ift. skolebestyrelsens 
arbejde. 

BESLUTNING Den 20. april fastholdes indtil videre som opstillingsaften. 

 

   TRIVSELSARBEJDET // LÆRERMØDE/ -
INFORMATION CHRISTINE/THOMAS 

BESKRIVELSE Status og input til det videre arbejde ift. personalet ønskes. 

DISKUSSION 

Overvejelser: 
- Anden skrifttype, der gør det nemmere/hurtigere at læse? 
- Klasselæreren og skolebestyrelsen modtager referaterne – hvordan modtager skolebestyrelsen 

disse og hvordan kan dette blive et punkt på SBs dagsorden. 
- Kan den første sætning i afsnittet – Hvorfor Trivselsgrupper gøres kortere. 
- Som støtte til klasselærerens arbejde 
- Dagsorden og referater – er det vigtigt at det bliver skriftliggjort og hvordan skal der følges op. 
- Hvorfor mailadresser – aula? 
- Trivselsgrupperne skal mødes med læreren? 

 
 

BESLUTNING Der arbejdes videre med punktet og JG/LO biddrager gerne ind i drøftelsen. 

 

  DELVIS GENÅBNING AF SKOLEN LO 

BESKRIVELSE Status 

DISKUSSION 

Før påske fik 5.-9. klasse lov til at møde fysisk op i skolen én dag om ugen. Det primære fokus for møderne 
var primært elevernes trivsel og socialt samvær. 
 
Pt. må 5.-9. klasse møde op i 50% af tiden. Dvs. en uges fysisk fremmøde og en uge online undervisning. 
Ift. varigheden af ordningen kendes pt. ikke. 
Undervisningen stopper for alle elever i 7.-9. klasse kl. 14.15 hver dag. 
Nødundervisningen fortsætter for elever, der er tilmeldt. Det er et fint supplement til de uger, hvor der 
fortsat vil være onlineundervisning. 
 
Der er fra Regeringsside afsat en pulje penge, der skal udmøntes inden sommerferien.  
 
Hvordan har lærerne det? Hvordan håndterer de omstillingen fra online undervisningen til fysisk 
undervisning. 
Lærerne har det godt og har modtaget brevet fra skolebestyrelsen. Pt. skal man holde tungen lige i 
munden ift. at være det rette sted (online/fysisk) på det rette tidspunkt. Det er rart igen at kunne møde 
fysisk op både ift. kollegaer og elever. 
 
For eleverne i spec.klasserækken har det været godt, at eleverne har kunne møde fysisk op og at der har 
været taget særligt hensyn hertil. 

BESLUTNING  

 
 
 

  ORIENTERINGSPUNKT CHRISTINE + LO 

FORMAND Forældrehenvendelse: 
Trafikale forhold ift. knallerters adfærd ved hhv. hallen og bag skolen. 



I forbindelse med at der skal skiftes tag på cykelskurene åbnes der mere op. 
 
 

SKOLELEDER 

Interesse inddragelse – selvstændigt punkt. 
Hvert medlem udfylder eget spørgeskema, varighed ca. 10 min. 
Fælles besvarelse af spørgeskema, varighed ca. 30 min. 
 
Fagfordelingen er startet på. I midten af maj forventes det at vi kan gå i gang med at lave skemaer. 
Skolen har i kraft af en ansøgning fået midler til et projekt ift. overgange: bh til SFO/skole, 0.-1. klasse, 3.-
4.klasse. 
 
I ledelsen har vi omstruktureret således, at JG igen har ansvar for SFO med hjælp fra en koordinator, Heidi 
Andreasen. 
 
Elevtallet for spec.klasserække i kommende skoleår er lavere end i indeværende skoleår. 
 
Der er taget hul på en proces, hvor der søges puljer og fonde til legepladsprojekt. 
Projektet er et samarbejde mellem skoleledelse, forvaltning og Designskolen i Kolding. Der er pt. tag hul på 
designprocessen og efterfølgende en finansieringsproces. 
 
 
Naturfagslokaler 
 

SFO 

En sfo der er efterhånden også er mærket af Corona.  
- der er andre arbejdsgange og arbejdssteder. Både for børn og voksne. 
Vi kan mærke på fremmødet - der er markant færre børn om eftermiddagen. Især klubben er mærket. Der 
ligger fremmødet mellem 5 og 10 børn. 
Børnene i 2. klasse begynder at reagere på fortsat at være i andre omgivelser (på skolen). Det viser sig i 
udadreagerende adfærd hos nogen. 
 
Ellers begynder vi at gøre klar til at modtage de nye maj-børn.  
Vi ved dog endnu ikke under hvilke forhold det bliver. 
 

ELEVRÅD 
Der arbejdes fortsat på Demokratimillionen. Der skal være forhandlinger om ca. en måned. 
Det har været drøftet om 9. klasserne kunne komme på en éndagstur til Århus. 
 

TR/AMR TR: Der er pt. afstemning om lærernes overenskomst. Det afgøres den 19/4. 
AMR: Der har været tværkommunalt møde, hvor AMR’erne har kunne sparre med hinanden om genåbning. 

ØKONOMI - BILAG Regnskabet ser pt. fint ud. 

ØVRIGE 
MEDLEMMER 

Forslag: at gøre til tradition at fejre lærerens dag, der er en international dag, i starten af oktober. 
 
Det er vigtigt at være opmærksomme på, at vi har andre ansatte og medtænke alle ansatte på skolen. 
Kunne det fx være skolens fødselsdag? Sidste fredag i september, meget gerne som en overraskelse. 
Der arbejdes videre med oplægget på første møde i august. 
 
Elevråd: Hvordan afvikles sidste skoledag? Det ved vi pt. ikke, da det fortsat er restriktionerne, der er 
afgørende for, hvad der kan lade sig gøre. 
 
Forældreundersøgelsen: der arbejdes fortsat med undersøgelsen og på at være mere informative. 
Det kommunikeres til skolens øvrige forældre senest i forbindelse med sommerferien, at der har været en 
undersøgelse og resultatet heraf og hvordan der arbejdes med undersøgelsen fremadrettet. 
 
 

 

  NÆSTE MØDE ALLE 

DATOER 

25/5 (17/5 flyttes til den 25/5 – LO fraværende), 
 

- Forældretilfredshedsundersøgelsen 
- Trivselsgrupper 
- Årsberetning 

 
15.6 
 

BESLUTNING  

  EVT. ALLE 

BESLUTNING  
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